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Aan het college van Burgemeester en Wethouders 
Rivierweg 111 
2903 AR, Capelle aan den IJssel 
 
Betreft: Zorgplicht voor onze Capelse veteranen 
21 augustus 2023 
 
Geacht college, 
 
Na de landelijke Veteranendag is het later dit jaar weer tijd voor de lokale Veteranendag 
in Capelle. Een belangrijk moment in onze gemeente om stil te staan bij de bijdrage die 
de veteranen hebben geleverd aan de vrede en veiligheid voor ons land, maar ook 
wereldwijd. Leefbaar Capelle vindt het van belang om aandacht te hebben voor de 
veteranen. Zij zijn een groep die extra goed ondersteund dient te worden bij (hulp)vragen, 
mede ook vanwege hun ervaringen in oorlogsgebieden.  
 
Recent kopte Binnenlands Bestuur ‘Gemeenten onbekend met zorgplicht veteranen’.  
N.a.v. deze berichtgeving ging Leefbaar Capelle in gesprek met de Stichting Veteranen 
Capelle aan den IJssel. Zij gaven aan momenteel een aanspreekpunt binnen de 
gemeente te missen. In het verleden werden Capelse veteranen met een (door de 
gemeente geregelde) bus naar Den Haag gebracht voor Veteranendag. Sinds enkele 
jaren gebeurt dit echter niet meer. Hoewel de stichting blij is met de huidige lokale 
Veteranendag voelt het verdwijnen van deze gezamenlijke reis naar Den Haag voor hen 
als een gemis.  
 
De Nationale Ombudsman stelt dat ook dat de lokale overheid een zorgplicht voor 
veteranen heeft. Dat betekent dat gemeenten moeten weten wie de veteranen zijn, 
welke hulp ze nodig hebben én die hulp aanbieden. Of veteranen gericht doorverwijzen 
naar andere plekken waar ze hulp of informatie kunnen krijgen, zoals het Nederlands 
Veteraneninstituut. Veteranen hebben een grote en waardevolle bijdrage geleverd aan 
vrede en veiligheid, maar gemeenten worstelen met de invulling van de Veteranenwet. 
Zo wordt er in de Veteranenwet niet expliciet wordt benoemd wat er van gemeenten 
wordt verwacht. 
 
Daarom heeft de fractie van Leefbaar Capelle de volgende vragen: 
 

1. Hoe wordt in de gemeente Capelle momenteel invulling gegeven aan de 
Veteranenwet? 

2. Is er bij het college bekend hoeveel veteranen er in Capelle wonen? Zo ja, wordt 
deze groep extra ondersteund of begeleid bij een hulpvraag? 

3. Momenteel is er geen (periodiek) overleg tussen de veteranen, de stichting 
Veteranen Capelle en de gemeente. De Stichting Veteranen Capelle staat 
welwillend tegenover zo’n overleg. Is het college bereid in gesprek te gaan de 
Stichting Veteranen Capelle? 

4. Welke kansen ziet het college meer aandacht te geven aan veteranen in onze 
gemeente? 
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5. In het verleden organiseerde de gemeente een bus voor veteranen op 
veteranendag. Staat het college ervoor open om dit opnieuw te organiseren of om 
geld beschikbaar te stellen aan de vereniging zodat zij dit zelf kunnen doen? 

 
De Veteranen Ombudsman adviseert in zijn rapport ‘Gemeente, ken uw veteraan!’ de 
kennis over veteranen en de Veteranenwet binnen de gemeente te verbeteren. Hierbij 
raden zij aan iemand binnen de ambtelijke organisatie aan te wijzen als 
portefeuillehouder veteranen en in de gemeentelijk handboeken informatie op te nemen 
over het onderwerp veteranen. Bij de Stichting Veteranen Capelle zijn meerdere gevallen 
bekend waarbij veteranen niet de benodigde hulp kregen bij een hulpvraag doordat er 
binnen de organisatie niet genoeg kennis was over   
 

6. Is het college bereid een portefeuillehouder veteranen aan te wijzen binnen de 
ambtelijke organisatie om op die manier het contact tussen gemeente en 
veteranen bij hulpvragen makkelijker te maken? 

7. Staat er momenteel informatie over de omgang met veteranen in de 
gemeentelijke handboeken en zo niet, is het college bereid deze toe te voegen? 

 
Namens de fractie van Leefbaar Capelle, 
Alain Molengraaf & Micle Jaliens 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


